

# ISOC Libya Project Cycle Policy

## 1/2024

### **Purpose:**

This policy outlines the framework through which ISOC Libya collaborates with various organizations in Libya to initiate, develop, and oversee internet-related projects. The aim is to foster a cooperative environment, leveraging ISOC Libya's position as an umbrella organization to enable and support local organizations in achieving shared digital advancement goals.

### **1. Project Proposal and Approval Process:**

- External Project Proposals:
  - Local organizations can approach ISOC Libya with project ideas.
  - Proposals must align with at least 30% of ISOC Libya's Action Plan for the year to be considered.
  - The ISOC Libya Board will review proposals and the President of the Board will demonstrate approval for projects that align with our objectives and values.
- Internal Project Initiatives:
  - The ISOC Libya Board may also initiate project ideas aligned with our Action Plan.
  - The Board will identify and approach potential local partner organizations whose specialties intersect with the project's focus.
  - Final project approval and partnership confirmation will be signified by the President of the Board.

## **2. Partnership Guidelines:**

- Eligible partners include governmental, non-governmental, profit, and non-profit organizations.
- Partner organizations will be responsible for the complete implementation of the project, including financial management and operational execution.
- ISOC Libya's role will primarily be in mentoring, oversight, and follow-up to ensure alignment with the project's objectives and ISOC Libya's standards.

## **3. Project Implementation and Oversight:**

- Implementation Responsibility:
  - Partner organizations will develop a detailed project plan, including timelines, budgets, and resource allocation.
  - Regular progress reports will be submitted to ISOC Libya for review.
- ISOC Libya's Oversight:
  - ISOC Libya will provide guidance, advice, and support throughout the project lifecycle.
  - Regular monitoring and evaluation will be conducted to ensure project alignment with the agreed objectives and ISOC Libya's mission.

## **4. Collaboration and Resource Sharing:**

- ISOC Libya will facilitate the sharing of networks and resources among partner organizations to enhance project outcomes.
- Collaborative efforts will be encouraged to foster a sense of community and shared purpose among participating organizations.

## **5. Non-Competition and Enabling Role:**

- ISOC Libya commits to not competing with local organizations but rather enabling them through support and resources.

- Our goal is to strengthen the collective impact on digital advancement in Libya while respecting the autonomy and expertise of each partner organization.

## 6. Review and Adaptation:

- This policy will be reviewed annually to ensure its effectiveness and alignment with ISOC Libya's evolving objectives and the dynamic digital landscape of Libya.
- Amendments may be made to address new challenges and opportunities, following the approval process outlined in our governance policies.

# Unofficial Arabic Translation

## سياسة دورة المشروع لجمعية الإنترنت ISOC ليبيا 1/2024

### غاية:

تحدد هذه السياسة الإطار الذي تتعاون من خلاله جمعية الإنترنت ISOC ليبيا مع مختلف المنظمات في ليبيا لبدء المشاريع المتعلقة بالإنترنت وتطويرها والإشراف عليها. والهدف من ذلك هو تعزيز بيئة تعاونية، والاستفادة من مكانة جمعية الإنترنت ISOC ليبيا كمنظمة جامعة لتمكين ودعم المنظمات المحلية في تحقيق أهداف التقدم الرقمي المشتركة.

### 1. عملية اقتراح المشروع والموافقة عليه:

- مقترحات المشاريع الخارجية:
- يمكن للمنظمات المحلية أن تتواصل مع جمعية ISOC ليبيا بأفكار المشاريع.
- يجب أن تتوافق المقترحات مع ما لا يقل عن 30% من خطة عمل جمعية الإنترنت الدولية في ليبيا للعام الذي سيتم النظر فيه.
- سيقوم مجلس إدارة جمعية الإنترنت ISOC في ليبيا بمراجعة المقترحات وسيقوم رئيس المجلس بإظهار الموافقة على المشاريع التي تتوافق مع أهدافنا وقيمنا.
- مبادرات المشروع الداخلية:

- قد يبدأ مجلس إدارة جمعية الإنترنت ISOC في ليبيا أيضاً بأفكار مشروع تتماشى مع خطة العمل الخاصة بنا.
- سيقوم مجلس الإدارة بتحديد والتواصل مع المنظمات الشريكة المحلية المحتملة التي تتقاطع تخصصاتها مع تركيز المشروع.
- سيتم التصديق على الموافقة النهائية للمشروع وتأكيد الشراكة من قبل رئيس مجلس الإدارة.

## 2. إرشادات الشراكة:

- يشمل الشركاء المؤهلون المنظمات الحكومية وغير الحكومية والربحية وغير الربحية.
- وستكون المنظمات الشريكة مسؤولة عن التنفيذ الكامل للمشروع، بما في ذلك الإدارة المالية والتنفيذ التشغيلي.
- سيكون دور جمعية الإنترنت ISOC ليبيا في المقام الأول هو التوجيه والإشراف والمتابعة لضمان التوافق مع أهداف المشروع ومعايير جمعية الإنترنت ISOC ليبيا.

## 3. تنفيذ المشروع والإشراف عليه:

- مسؤولية التنفيذ:
- ستقوم المنظمات الشريكة بوضع خطة مفصلة للمشروع، بما في ذلك الجداول الزمنية والميزانيات وتخصيص الموارد.
- سيتم تقديم تقارير مرحلية منتظمة إلى جمعية الإنترنت الدولية (ISOC) ليبيا لمراجعتها.
- إشراف جمعية الإنترنت الدولية في ليبيا:
- سوف تقدم جمعية الإنترنت ISOC ليبيا التوجيه والمشورة والدعم طوال دورة حياة المشروع.
- سيتم إجراء مراقبة وتقييم منتظمين لضمان توافق المشروع مع الأهداف المتفق عليها ومهمة جمعية الإنترنت (ISOC) في ليبيا.

## 4. التعاون ومشاركة الموارد:

- ستقوم جمعية الإنترنت ISOC ليبيا بتسهيل مشاركة الشبكات والموارد بين المنظمات الشريكة لتعزيز نتائج المشروع.
- سيتم تشجيع الجهود التعاونية لتعزيز الشعور بالانتماء للمجتمع والهدف المشترك بين المنظمات المشاركة.

## 5. عدم المنافسة والدور التمكيني:

- تلتزم جمعية الإنترنت ISOC ليبيا بعدم التنافس مع المنظمات المحلية، بل تمكينها من خلال الدعم والموارد.

- هدفنا هو تعزيز التأثير الجماعي على التقدم الرقمي في ليبيا مع احترام استقلالية وخبرة كل منظمة شريكة.

## 6. المراجعة والتكيف:

- ستتم مراجعة هذه السياسة سنويًا لضمان فعاليتها ومواءمتها مع أهداف جمعية الإنترنت ISOC ليبيا المتطورة والمشهد الرقمي الديناميكي في ليبيا.
- قد يتم إجراء تعديلات لمعالجة التحديات والفرص الجديدة، بعد عملية الموافقة الموضحة في سياسات الحوكمة لدينا.